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architektonická soutěž - nový obecní úřaD

EVIDENCE OBYVATEL 
Podle evidence trvale hlášených občanů Hovorčovic se v 
roce 2020 narodilo 18 dětí, zemřelo 16 osob. Celkový počet 
ke konci roku byl 2534 trvale hlášených občanů, kdy se při-
hlásilo během roku 90 osob a 35 se odhlásilo.

MÍSTNÍ POPLATKY PRO ROK 2021 - jako každý rok 
splatnost všech místních poplatků je do konce března, tj. do 
středy 31.3.2021. Popelnice, které 5.4.2021 nebudou mít 
nalepenou platnou nálepku, nebudou vyvezeny. Poplatek 
za svoz komunálního odpadu je pro trvale hlášeného obča-
na 800,- Kč, pro nemovitost, kde není nikdo hlášen to je 
1000,- Kč. Občané od 80 let mají svozy zdarma. Poplatek 
za psa se neměnil, zůstává na 400,- Kč, pro občany od 65 
let to je 200,- Kč. Poplatky se platí v hotovosti v podatelně 
obecního úřadu nebo přes účet obce. Po připsání platby na 
účet jsou známky vhozeny do poštovní schránky příslušné-
ho poplatníka cca do týdne od došlé platby. Číslo účtu obce 
je 5621201/0100, variabilní symbol pro komunální odpad je 
1337 + číslo popisné, VS pro poplatek za psa je 1341 + č.p., 
za placený bioodpad VS 1338 + č.p. 

PLACENÉ SVOZY BIOODPADŮ - známky si může-
te zakoupit na 18 svozů, které budou probíhat opět každé 
dva týdny v pondělí v ranních hodinách. Prvním svozovým 
dnem je pondělí 29.3.2021 a posledním 22.11.2021. Po-
pelnici na biodpad si každý musí zajistit sám. Je možné je 
zakoupit u AVE CZ v Brandýse nad Labem, Strojírenská 
23445, paní Chviličková, tel: 734 691 599 nebo kdekoliv 
jinde, jen by se mělo jednat o odvětratelné popelnice určené 
pro tento druh odpadu. Svozy pro popelnci 120 litrů stojí 
497,- Kč a pro 240 litrů stojí 849,- Kč.

NEBEZPEČNÝ ODPAD - svoz bude probíhat v sobotu 
5.6.2021 od 8 do 9 hodin před obecním úřadem.  Letáčky 
s popisem věcí, které je možno odevzdat,  budou vyvěšeny 
v dostatečném předstihu ve vývěskách obce, na webu a FB.
SBĚRNÉ MÍSTO - je otevřeno každou středu od 17.00 do 
19.00 hodin. Od neděle 28.3., kdy se mění čas na letní, bude 
otevřeno od 16.00 do 19.00 hodin.  Kontejner na bioodpad  
je možné zdarma objednávat na tel: 723 450 618. K přista-
vení je zapotřebí zaplnit kontejner alespoň z poloviny. Na 
malé množství nebude z kapacitních důvodů přistavován. Je 
určen na větve nebo kompostovatelný odpad ze zahrad jako 
tráva, zbytky rostlin, rákosu apod. Není možné větve kom-
binovat se zelení, z důvodu rozdílného zpracování. Není ur-
čen pro odvoz hlíny.
SVOZY BIOODADŮ ZE STANOVIŠŤ - od dubna se 
bude provádět svoz bioodpadů z jednotlivých stanovišť ka-
ždou středu od 16.00 do 17.30 hodin. 
a. Každou první středu u kruhového objezdu – u ústí ulic 

Povětrná a Rozmarná.
b. Každou druhou středu u parku na křižovatce ulic Nádraž-

ní a Třeboradická.
c. Každou třetí středu na křižovatce ulic U Rybníka a Nad 

Hruškou.
d. Každou čtvrtou středu na křižovatce ulic Březiněveská a 

K Potoku.
Upozornění: pokud jsou v kalendářním měsíci páté středy, 
není kontejner v takovém termínu umístěn.
U kontejneru bude přítomen pracovník úklidu obce, ke kon-
trole oprávnění občanů odkládat tento odpad do svozové-
ho prostředku obce a k zajištění, aby byly odkládány pouze 
odpady z posečené trávy, shrabaného listí a kompostovatel-
ných zbytků rostlin.

t e L e G r a F i c k Y  Z  o b e c n í h o  ú ř a D u

Mnozí z Vás, kteří se zajímáte o chod obce, jste z webu obce 
a dalších sociálních sítí jistě zjistili, že na konci roku byla 
ukončena architektonická soutěž na nový obecní úřad.
O tom, že bude soutěž vyhlášena, jste také byli informová-
ni v Hovorčovickém zpravodaji č. 1/2020. Architektonická 
soutěž byla obcí vyhlášena z důvodu neutěšeného stavu stá-
vající budovy obecního úřadu, která dle nás v dostatečné 
míře nereprezentuje naši obec. Zároveň je její prostorové 
uspořádání a velikost na hranici udržitelnosti. Při plánování 
jsme řešili i to, aby se do nové budovy vešly nejenom pro-
story úřadu a služebna obecní policie, ale i místo pro poštu 
a senior-point. Dále bylo nutné vyřešit, aby budova měla 
dostatečnou kapacitu do budoucna, kdy musíme počítat s 
tím, že naše obec se může podle platného územního plá-
nu rozrůst až na 4500 obyvatel. Byli jsme si při tom všem 
plně vědomi, že žádný z nás zastupitelů není v tomto oboru 
odborník. A zároveň jsme nechtěli zadat projekt pouze jed-

né společnosti, což by sice bylo jednodušší, ale velmi by to 
omezilo širokou škálu různých návrhů, která je pro výběr 
kvalitního řešení velmi důležitá.             pokračování na str. 2
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Jak je patrné z předchozích informací, tak nový zákon vy-
tváří tlak na obce a jejich občany. Tento tlak směřuje k ještě 
většímu třídění odpadů, než je tomu dnes. 

Tento zákon pouze požaduje zaměřit se na produkci menší-
ho množství netříděných odpadů, ale nechává plně na obci, 
jak se jí to podaří uvést do života.

Zde nastává otázka, co má naše obec v plánu. V letošním 
roce je plánována příprava celkové změny způsobu nakládá-
ní s komunálními odpady. V tuto chvíli řešíme dvě základ-
ní otázky, které se přímo a i nepřímo dotýkají Vás, občanů 
obce. První změnou bude zcela nová obecně závazná vy-
hláška o stanovení obecního systému odpadového hospo-
dářství. Druhou pak bude nové nastavení smluvních podmí-
nek mezi obcí a svozovou společností. 

Cílem obce je nastavení podmínek, které zlepší kontrolu 
obce nad svozem komunálních odpadů a fyzickým osobám 
přihlášeným k pobytu v obci (záměrně uvádíme tuto defi-
nici občana) to, že si budou moci vybrat velikost nádoby a 
četnost svozů. Jak tomu však přesně bude, je v tuto chvíli 
předmětem naší intenzivní činnosti. 

Nelze však předpokládat, že tyto změny povedou k něja-
kému snižování cen, neboť obec a její občané budou stále 
produkovat odpady a jak je patrné z tabulky, kterou jsme 
uvedli dříve, náklady na skládkovné i nadále porostou a to 
bohužel obec neovlivní. Co však společně můžeme ovlivnit, 
je dopad vícenákladů spojených se špatným tříděním. Obec 
se pak musí zaměřit především na zvýšení kontroly nad od-
padovým hospodářstvím. Tedy kontroly, co je z obce sváže-
no, v jakém množství, od koho a co nám skutečně svozová 
společnost může účtovat a ve skutečnosti účtuje. 

Je nutné, abychom si všichni znovu uvědomili, že pokud 
nebudeme v budoucnu přemýšlet nad tím, co do popelnice 
patří, tak za to společně zaplatíme. 

Chceme, abyste věděli, že obec má snahu a podniká veškeré 
kroky, aby tuto situaci vyřešila a vše nastavila co nejlépe pro 
všechny strany. 

Tento článek je pouhým úvodem k tomu, co nás v letošním 
roce v této oblasti čeká, a má za účel informovat Vás o sku-
tečnosti, že obec připravuje tyto změny, které se dotknou 
každého z nás a které jsou nevyhnutelné. 

Pavel Budín

Od ledna 2021 platí nový Zákon o odpadech č. 541/2020. 
Tento zákon mění a upřesňuje mnohé záležitosti spojené s 
likvidací komunálního odpadu v obci. Zaměřuje se přede-
vším na to, že obec je povinna zajistit, aby odděleně soustře-
ďované recyklovatelné složky komunálního odpadu (tzv. 
tříděný odpad) tvořily v roce 2025 alespoň 60 % a postupně 
se bude tento podíl navyšovat tak, že v roce 2035 bude tvořit 
alespoň 70 % z celkového množství komunálních odpadů.

Zároveň tento zákon určuje množství směsného odpadu v 
tunách na obyvatele za rok, tzn., že např. v roce 2021 je 
stanoven maximální limit na obyvatele (trvale bydlícího v 
obci) na 200 kg.

Příloha č. 12 k zákonu č. 541/2020 Sb. 

Bohužel zákon nezohledňuje množství odpadů, které produ-
kují další osoby žijící v obci. Tento přístup má následující 
dopad na výslednou cenu, kterou obec za odpady platí.

Jako modelový příklad můžeme ukázat, jaký dopad má ap-
likace těchto nových pravidel na množství komunálního od-
padu za rok 2020.

Pokud daných 200 kg/os/rok vynásobíme počtem občanů 
obce, tak nám vyjde množství v tunách na obec, u které-
ho můžeme uplatnit snížené skládkovné. V roce 2020 činil 
svoz komunálního odpadu z obce cca 700 tun a počet obča-
nů byl cca. 2500. Naše obec tak může zahrnout do snížené-
ho skládkovného, které je 500,- Kč/t pro rok 2021, cca 500 
tun. Skládkovné za zbývajících 200 tun pak bude hradit v 
plné výši 800,- Kč/t. 

Obec a potažmo Vás, to tak bude ve výsledku stát o 60 000,- 

Kč více. A tento navýšený náklad není jedinou novou polož-
kou. Každoročně může hrozit za prolomení hranice množ-
ství směsného odpadu dané zákonem pokuta ve výši 200 tis. 
Kč. To vše se pak promítne do konečných cen, které platíte 
za vyvezení popelnice v následujícím roce.

Uvedl bych tedy v této souvislosti konkrétní příklad. Pokud 
přepočteme očekávané množství komunálního odpadu 200 
kg/obyvatele na rok, tak je to zhruba 3,85 kg/os/týden v roce 
2021 a na konci uvedeného období v roce 2029 je to již jen 
2,3 kg/os/týden. Je to moc, či málo? Tuto úvahu necháváme 
na každém z Vás. Každý z nás produkuje jiné množství od-
padu, jen pro představu, ti co topí elektřinou či plynem mají 
v tomto velkou výhodu oproti těm, co topí tuhými palivy 
(nemají popel).

Záleží na každém z nás, jak se postavíme k třídění odpa-
du. Je samozřejmě možné, že směsného odpadu můžeme na 
obyvatele produkovat více, ale pak za to jako obec potažmo 
obyvatelé zaplatíme. 

Ceny za ukládání skládkování se bude v následujících obdo-
bích zvyšovat, jak je uvedeno v přiloženém přehledu např. 
u využitelných odpadů dochází k navýšení z 800,- Kč až na 
1850,- Kč za tunu v roce 2030.

Příloha č. 9 k zákonu č. 541/2020 Sb. 

Sazba pro jednotlivé dílčí základy poplatku za ukládání od-
padů na skládku (v Kč/t)

Z těchto důvodů se zastupitelstvo obce rozhodlo uspořádat 
architektonickou soutěž na novou budovu a obec vybrala 
odborného organizátora, který je schopen uspořádat soutěž 
dle poměrně přísných podmínek České komory architektů. 
Tím organizátorem se na základě výsledků výběrového ří-
zení staly architektky Jana Kusbachová a Zuzana Kučerová, 
které se organizace ujaly. 
Bližší informace, jak architektonická soutěž byla vyhlá-
šena, kdo byl porotcem, jak probíhala, jaké byly soutěžní 
podmínky a jaké jsou výsledky, se blíže můžete seznámit 
na webu obce pod záložkou „Architektonická soutěž Nové 
sídlo obecního úřadu“. 
V tuto chvíli je soutěž ukončena, výsledky vyhlášeny a če-
káme, až to současná situace dovolí, abychom uspořádali 
veřejnou výstavu a prezentaci, v rámci které Vás chceme 
nejenom seznámit se všemi soutěžními návrhy, ale i s auto-
rem vítězného návrhu a s předsedou poroty, kteří přislíbili 
svoji osobní účast. 

Bohužel nyní Vám však přesný termín neumíme sdělit. Jak-
mile to bude možné, budete v dostatečném předstihu infor-
mováni.

Pavel Budín a Mirek Bazika

vrt a ZDvoJkoLeJnění žeLeZniČní tratě Praha - turnov
Budou mít projekty Správy železnic, 
s.o. k zdvojkolejnění železniční trati 
Praha – Turnov a realizace Vysoko-
rychlostní trati Praha – Drážďany do-
pady na naši obec? 
Následující článek si nedělá nárok na 
podání vyčerpávajících informací a 
odpovědí na problematiku v jeho ná-
zvu.
K jeho zařazení nás vedla potřeba in-
formovat naše občany o jedné z proble-
matik, které se vedení obce s ohledem 
na zachování udržitelných podmínek k 
životu v budoucnu musí zabývat, a to 
nejen pro nás, ale i naše děti. 
Řízení obce a péče o občany nezna-
mená jen řešení aktuálních problémů a 
potřeb, zanedbání budoucnosti by nás 
určitě bolelo. 
Uvedené projekty, jeden nadnárodní a 
jeden národní, jsou jistě potřebné. To 
si uvědomujeme a náš přístup jako bu-
doucího účastníka územního i staveb-
ního řízení těchto staveb (doufejme, že 
nám tato role zůstane) je orientován již 
nyní na to, aby negativní vliv těchto 
staveb byl minimalizován.
Je faktem, že projekt vysokorychlost-
ní trati (VRT) byl zanesen do národní 
strategie rozvoje dopravy již v roce 
2003, příslušně pak na základě toho i 
do územně plánovacích dokumentů na 
úrovni státu i nižších úrovní (krajů a 

obcí). Bohužel však bez ohledu na za-
stavěná území v naší obci. A to dokon-
ce v kolizi s naším územním plánem, 
schváleným v roce 2010, kdy se k jeho 
podobě příslušné orgány, tedy Minis-
terstvo dopravy a Středočeský krajský 
úřad, tehdy ani nevyjádřily. Chránit 
územní rezervu pro VRT začaly až v 
roce 2012, kdy s odvoláním na platné 
Zásady územního rozvoje Středočes-
kého kraje (ZÚR SK) začaly na obci 
požadovat změnu územního plánu za-
hrnující jejich představy. To samozřej-
mě pro naši obec bylo a je nepřijatelné. 
V zásadě by to znamenalo ohrožení jis-
toty bydlení a vlastnictví nemovitostí 
pro čtvrtinu občanů, zejména v severní 
části obce. Asi nemá smysl popisovat 
průběh řady jednání obce s těmito or-
gány v uplynulém období, podstatné 
je, že v roce 2018 se podařilo Správu 
železnic (SŽ, s.o.) přesvědčit o tom, 
že původně uvažovanou trasu VRT, 
není možné realizovat. Evropská unie 
by jistě nepodpořila financemi akci, 
která by vyžadovala vyvlastnění a ná-
hrady v zastavěných plochách. Jen pro 
pousmání – stát a EU nám významně 
přispěly na rozšíření kapacity čistírny 
odpadních vod (ČOV) přesto, že umís-
tění ČOV je v kolizi s původní trasou 
koridoru VRT.
Zde jsme jako obec zaznamenali prv-
ní úspěch, kdy bylo ze strany SŽ, s.o. 

projekčně prověřeno posunutí trasy 
mimo zastavěná území obce dál do 
polí směrem na Veleň. V ZÚR SK však 
toto nadále zohledněno nebylo, neboť  
v tomto období Správa železnic spus-
tila projekt vyhotovení studie provedi-
telnosti trati VRT, v kterém bylo mimo 
jiné posuzováno i jiné vedení trasy, a 
to v západní části obce, tedy mezi námi 
a Líbeznicí. Výsledkem studie schvá-
lené na sklonku minulého roku je prá-
vě trasa v západní části. V této podobě 
bude SŽ, s.o., potažmo Ministerstvo 
dopravy České republiky jako státní 
investor žádat o změnu Zásad územ-
ního rozvoje všech dotčených krajů. O 
tom jsme byli ostatně ujištěni na osob-
ním jednání s ministrem dopravy. 
Zdá se tedy, že negativní dopad této 
stavby se i díky úsilí obce podařilo od-
vrátit, je však stále naším úkolem sle-
dovat a prosazovat opatření, s kterými 
jsme byli seznámeni v rámci prezen-
tací studie. Tedy především umístění 
trasy do tunelů v blízkosti zástavby a 
další opatření k dodržení hlukových li-
mitů a minimalizaci dopadů na životní 
prostředí.
Vyhráno však bude, až se ujištění z 
poslední doby promítnou do příslušné 
územně plánovací dokumentace. 
Termíny realizace VRT, jak byly pre-
zentovány ze strany SŽ, s.o. v rámci 
studie proveditelnosti ukazují, že v 



blízké době to nebude. Ještě donedáv-
na vládou proklamovaný rok 2030, 
jako rok dokončení, se již nyní pro-
dloužil na rok 2040 a některé části díla 
dokonce na rok 2050. Je tedy nezbytné 
ze strany obce situaci sledovat a nadá-
le v případě potřeby aktivně reagovat, 
aby tento projekt negativně neovlivnil 
naši obec a hlavně neblokoval záměry 
dalšího rozvoje v území obce.
A co druhý národní projekt - dvojko-
lejka a elektrifikace stávající tratě 070 
Praha-Turnov? 
Obec se o něm dozvěděla v roce 2019 
v rámci své snahy o výstavbu parkovi-
ště P+R u naší zastávky.
Smutné je, že stát začal prosazovat 
modernizaci železniční dopravy až v 
poslední době, kdy extrémně přetíže-
né pozemní komunikace v okolí Pra-
hy nestačí vysokým frekvencím auto-
mobilové dopravy, která dnes a denně 

zatěžuje nevyhovující vozovky silnic 
třetích tříd.
To ostatně zakoušíme na vlastní kůži 
dennodenně. Smutné je, že toto zjiš-
tění, že účinným řešením bude přesun 
části dopravy na železnici, trvalo třicet 
let. I když přichází pozdě, tak přeci 
jen má uvedený záměr plnou podporu 
naší obce, ale i všech okolních. Kromě 
osobní dopravy bude možný návrat k 
budování vleček do velkých závodů a 
snížení kamionové dopravy.
Poslední prezentace ze strany SŽ, s.o. 
v únoru tohoto roku k této problemati-
ce ukázala, že nepůjde jen o nejvhod-
nější technické řešení vlastní trati, ale 
i o související infrastrukturu. Bude 
nutné vybudovat dostatečné parkova-
cí prostory typu P+R (park and ride – 
zaparkuj a jeď vlakem) pro cestující z 
dojezdových vzdáleností od zastávek 
a příjezdové komunikace k nim. Obec 

Líbeznice tak např. významně koope-
ruje s obcí Měšice, aby P+R u měšické 
zastávky mělo dostatečnou kapacitu i 
pro Líbeznice, pro obce Sluhy a Veleň 
se uvažuje o zřízení P+R v blízkosti 
naší zastávky pravděpodobně za tratí 
na katastru obce Veleň.
Záměr SŽ, s.o. pro  dvojkolejku a elek-
trifikaci trati na území našeho katastru 
počítá se zřízením krytých nástupišť 
pro oba směry, protihluková opatření 
i prostory pro P+R, nad rámec našeho 
obecního projektu P+R v ulici Nádraž-
ní.  
Uvedený záměr považujeme za pro-
spěšný, měl by se významně projevit 
do snížení tranzitu osobních vozidel z 
okolních obcí po ulicí Hlavní a přede-
vším umožní cestovat našim občanům 
vlakem až na Hlavní nádraží za cca 15 
minut v kratších intervalech než dopo-
sud.
Je však samozřejmě nutné v celém 
průběhu řízení dbát na to, aby byly do-
drženy protihlukové limity, nedošlo k 
přetížení dopravy v obci na místních 
komunikacích pro obsluhu parkovišť 
P+R a v neposlední řadě k zachování 
průchodů a průjezdů pro cyklodopravu 
v rámci rekreačního a turistického pro-
pojení s okolními obcemi.
Z hlediska času je tento projekt 
aktuálnější. Správa železnic předpo-
kládá realizaci do roku 2027. Tak uvi-
díme.
Obdobných záležitostí obec musí sle-
dovat ze stejných důvodů samozřejmě 
více, namátkově pro Vaši informaci ty 
nejdůležitější:
- Výstavba pražského okruhu – úsek 

SOKP 520, na jižním okraji obce u 
Třeboradic;

- Výstavba Energetického zdroje Tře-
boradice pro případ blackoutu;

- Paralelní vzletová a přistávací dráha 
na letišti Václava Havla v Praze Ru-
zyni;

- Problematika letiště Vodochody;
- Změny Metropolitního plánu Hlavní-

ho města Prahy.
Není to vše jednoduché, ale pro klidný 
život v naší obci v budoucnu nelze tuto 
problematiku ani na chvíli podcenit, a 
proto jí věnujeme trvalou pozornost.

Jiří Novák, starosta, ve spolupráci se 
stavební správou obecního úřadu
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V poslední době se na nás obracejí někteří občané ohledně 
investic do areálu fotbalového hřiště. Uvádějí, že se dozvě-
děli nebo dočetli o připravované stavbě hřiště s umělým po-
vrchem a zda to je či není účelné.

Celý areál včetně pozemků je v majetku obce a nikoli fotba-
lového klubu SKK Hovorčovice, z.s.. Tento klub užívá areál 
na základě nájemní smlouvy. Toto je třeba mít na vědomí 
a brát to jako skutečnost, která ovlivňuje provoz a rozvoj 
celého areálu. 

Jednou ze společných myšlenek, které spojují současné za-
stupitelstvo, je podpora veškeré sportovní, kulturně spole-
čenské a jiné zájmové činnosti občanů. Aby toto mohlo být 
naplňováno, obec pravidelně vyhlašuje záměr poskytnutí 
neinvestičních dotací z rozpočtu obce pro spolky a ostatní 
subjekty, které působí na jejím území. 

Kromě toho obec v rámci stejného rozpočtu vždy počítá v 
položce bytové a nebytové hospodářství i s investicemi do 
údržby rozvoje sportovních ploch. Jedná se tedy o plánova-
nou činnost jako např. investice do výstavby parku při ul. 
Lánská, o které jsme již informovali. 

Nyní bychom se rádi věnovali hřišti pro v naší obci nejob-
líbenější aktivitu, kterou provozuje organizovaně v rámci 
SKK Hovorčovice cca 150 členů. Ano, jedná se o fotbal a 
tedy o fotbalové hřiště. Sami jistě uznáte, že stávající stav 
již neodpovídá aktuálním potřebám moderního sportoviš-
tě. Proto obec uvítala aktivitu samotného spolku SKK na 

výstavbu tréninkového hřiště s umělým povrchem. Předpo-
kládaná cena za realizaci tohoto záměru vychází na cca 6,5 
mil. Kč, kdy část chtějí fotbalisté hradit ze svého rozpočtu, 
o část investic žádají u Agentury pro podporu sportu ČR a 
o část ve výši 1 mil. Kč požádali obec. Obec s takovýmto 
způsobem financování vyslovila souhlas za podmínky, že 
přislíbená částka bude vyplacena pouze v případě, kdy bude 
spolek mít garantováno a zajištěno financování zbytku. Dal-
šími podmínkami je, že obec odloží plánované investice do 
rekonstrukce kabin a skladového zázemí, hřiště s umělým 
povrchem bude moci využívat za předem daných podmínek 
obecní škola a školka a hřiště po skončení nájmu připadne 
do majetku obce. Pokud se vše podaří, mají sportovci záměr 
dokončit výstavbu ještě v tomto roce. Samotné hřiště pak 
bude postaveno na volném pozemku mezi hlavní hrací plo-
chou a ul. U Rybníka, tak jak je patrné z přiloženého plánku. 
Hrací plocha je oplocená, osvětlená, o velikosti 48 x 32 m. 
Veškerá povolení jsou již vydaná. Základní myšlenkou to-
hoto hřiště je pak snaha fotbalistů o zajištění kvalitního 
tréninkového hřiště, které umožní přípravu našich celků od 
přípravky po dospělé i v zimních měsících, kdy je hlavní 
plocha uzavřena. V tuto chvíli je to zajišťováno pronájmem 
volných hřišť v okolí a to je poměrně nákladné. Proto tedy 
věříme, že i ostatní občané obce přijmou a podpoří tento in-
vestiční záměr SKK Hovorčovice a obce Hovorčovice jako 
rozumnou investici.

Pavel Budín a Juraj Kaličiak
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V posledních letech se stalo tradicí, že 
v prvním vydání obecního zpravodaje 
v roce byl ve spolupráci se spolky pů-
sobícími v obci prezentován kalendář 
jejich akcí pro veřejnost.

Ze známých důvodů tuto tradici nemů-
žeme letos dodržet, nikdo není schopen 
říci, kdy se vrátíme k normálnímu ži-
votu. Stejně jako Vy si přejeme, aby se 
především vrátilo předškolní a školní 
vzdělávání bez omezení, byly podmín-
ky pro sportování dětí a snad postupně 
řada dalších záležitostí dělající život 
příjemným se vrátila do normálních 
kolejí, bez dalších omezujících opatře-
ní a to nejen přes léto jako v loňském 
roce.

Jsme si vědomi, že to nikdo z Vás nemá 
v dnešní době jednoduché, o to více 
nás těší, že podpora spolkové činnosti 
v obci z minulých let přinesla své ovo-
ce. Spolky nové i tradiční i v této době 
myslí na normální život v dalším ob-
dobí. Dokladem buďiž například péče 
SKK o sportovní areál v obci i v rámci 
možností pokračující práce s mládeží a 
příprava pro rozšíření podmínek k je-
jich sportování. Obdobně, avšak dale-
ko složitěji s ohledem na opatření, pů-
sobí spolek MROŠ při základní škole. 

Místní organizace rybářů neustává ve 
své péči o rybník a jeho okolí. I díky 
nim jste si mohli užít bruslení a jistě 
jste zaznamenali jejich nový sklad ne-
daleko klubovny. Tak bychom mohli 
pokračovat napříč dalšími spolky přes 
skauty, Felix Liberi k důchodcům i 
občanskými aktivitami, které se spolu 
s námi těší, až budou moci uspořádat 
akce pro veřejnost.

Jsme rádi, že pandemická situace se 
nepromítla do touhy řady našich obča-
nů se sdružovat a společně se věnovat 
svým zájmům a organizovat akce ne-
jen v rámci svého sdružení.

Nezbývá tedy než doufat, že se podaří 
tak jako v loňském roce, zorganizovat 
alespoň některé akce. Proto také obec 
i v letošním roce vyhlásila záměr po-
skytnout neinvestiční dotace jak na 
tyto akce, tak především pro činnost 
spolků. Z odezvy spolků uvidíme, zda 
společenské aktivity spolků mají pev-
né základy.

Za obec se budeme snažit, pokud to 
bude jen trochu možné, uspořádat spo-
lu s Felix Liberi oblíbené Gulášování, 
jehož 5. ročník v loni v říjnu vyhrál 
tým SARS – Cov 2 pod vedením plu-
kovníka Prymuly (má i cedulku vítěze 

na putovním poháru jako vzpomínku 
na nynější těžké časy), věříme také ve 
vynalézavost našich spolků jak tradice 
udržet. 

A pokud to omezující opatření neu-
možní, máme jedinou jistotu. V letoš-
ním roce bude završen komunitní pro-
jekt nastartovaný v loni: naučná stezka 
Hovorčovice.

Aktuálně již byly předány grafické 
podklady vybrané firmě pro zhotovení 
panelů a jejich osazení na území obce. 
Ta by měla vše převést do praxe do 
konce května. Bohužel i tuto akci vý-
razně ovlivnila koronavirová situace, 
jinak by již byla stezka v provozu na 
sklonku minulého roku.

Realizovaná naučná stezka bude jistě 
vítaným zpestřením našich procházek 
po obci, zatím jednu z mála venkov-
ních aktivit, které můžeme provozovat. 
Těšíme se na Vaše reakce, věříme, že 
pozitivní, na tuto novou součást veřej-
ného prostoru v obci.

O případných akcích spolků i termínu 
otevření stezky Vás budeme pochopi-
telně informovat obvyklými informač-
ními kanály obce.

(oú)

sPoLkY v obci Pro veřeJnost v roce 2021 a inForMace k nauČnÉ steZce

Před rokem, 11. 3. 2020, byla naše ško-
la poprvé uzavřena kvůli nové nákaze 
COVID-19. Od té doby se s novou 
situací snažíme vypořádat, co nejlépe 
se s ní vyrovnat a stále se učit novým 
věcem. Tato náročná doba ukázala, 
jak byly školy připravené; ty dobré už 
uměly dávno učit způsobem, který děti 
vedl k zodpovědnosti a k zájmu se učit  
a vzdělávat. My pedagogové jsme mu-
seli své počítačové dovednosti povýšit 
na úroveň, která zajistila úspěšnou on-
line výuku. Rodiče se stali svým dětem 
velkou oporou, neboť jsou to právě oni, 
kdo mohou pozitivně ovlivnit podmín-
ky, ve kterých děti žijí a vzdělávají se.

A jak to u nás po roce distanční výuky 
vypadá dnes? 

Snažíme se výuku stále vylepšovat a 
obohacovat o aktivizující prvky, které 
by žáky více motivovaly k učení. Vět-
šinu práce dělají naši pedagogové z do-
mova. Ti učitelé, kteří potřebují k výu-
ce využívat prostředí ve škole, vyučují 
ze svých tříd. Výuku provádíme podle 
speciálně upraveného rozvrhu pro di-
stanční vzdělávání. Jsme si vědomi, 
že není možné dětem předat veškeré 
učivo jako při prezenční výuce, ale ne-
lze je v této náročné situaci neúměrně 
přetěžovat. Všichni se musíme měnící 
se situaci neustále přizpůsobovat. Na-
příklad po uzavření MŠ nabízíme on-
line setkávání s dětmi a rodiči i v rámci 
mateřské školy.

Doba covidová trvá už poměrně dlou-
ho a i my vnímáme, že řada z nás je 
vyčerpána, rodiče jsou unavení, žáci 
demotivovaní, pedagogové přepraco-
vaní a plní otázek: „Jak můžeme dě-
tem pomoci, aby o učivo měly trvalý 
zájem, aby se do výuky aktivně zapo-
jovaly, aby nepropadaly depresi, aby 
se neztrácely za obrazovkami svých 
PC?“ Světlo na konci tunelu vidíme, 
ale je stále velmi slabé. Nezbývá než 
vydržet, vzájemně se podporovat a hle-
dat světýlka radosti, která nás všechny 
těší. 

Pro nás ve škole byla takovým svě-
týlkem návštěva studentů programu 
Učitel naživo (Učitel naživo je dvoule-
tý program pro budoucí učitele, je ur-
čen absolventům vysokých škol, kteří 
chtějí učit žáky na druhém stupni zá-
kladní školy nebo na střední škole, ale 
chybí jim potřebné pedagogické vzdě-
lání). Studenti u nás strávili celý den 
náslechy v otevřených online hodinách 
a jejich zpětná vazba pro nás byla prá-
vě tím tolik potřebným nábojem, který 
nám pomohl vidět naši práci z jiného 
úhlu pohledu a dodal nám motivaci do 
dalších dní. Dovolte, abych se s vámi o 
některá hodnocení podělila:

…“Viděla jsem vysoké nasazení všech 
učitelů, profesionální přístup respektu-
jící komunikace, individuální podporu 
žákům, kteří to potřebovali, aby došli k 
cíli - a chtěli tam dojít. Z pohledu OSV 

oceňuji neustálé vytváření bezpečného 
prostředí - oslovování jménem, pří-
jemný a vlídný hlas a odkaz na pravi-
dla…“

…“Viděl jsem radost učitelů a žáků z 
učení a smysluplnou výuku…“

…“Vstřícný přístup pedagogů, doptá-
vání, přenechávání dohledání správné 
odpovědi na žácích, nasměrování do 
oblasti zájmů dětí, zapojení maxima 
dětí v rámci práce ve skupinách s roz-
dělením rolí, maximální trpělivost při 
zjištění případných nedostatků. Bez-
pečné prostředí, vedení k aktivitě (ře-
šení žáci nedostanou zadarmo, všichni 
musí vyvinout snahu)…“

Říká se, že všechno zlé je k něče-
mu dobré, a věřím, že i tato doba nás 
všechny posouvá - citlivěji vnímáme 
věci, které jsme dřív brali jako samo-
zřejmost, měníme své životní priority, 
zjišťujeme, co skutečně potřebujeme 
k tomu, abychom byli šťastní, a snad 
spějeme i k větší pokoře a vzájemnému 
respektu...

A my ve škole se díváme do budouc-
na, na naše světýlka radosti: otevření 
nového pavilonu MŠ (červen 2021) a 
přístavbu nové budovy pro 1. stupeň 
ZŠ (říjen 2023).

Pevné zdraví a řadu malých radostí 
všem čtenářům přeje

Jana Hirková

inForMace o oPatřeních ve veřeJnÉ DoPravě střeDoČeskÉho kraJe
Možná jste již zaznamenali nové jízdní 
řády PID, které vstoupily v platnost 7. 
března. Bohužel přinesly jistá omeze-
ní, kterým se náš kraj, pokud chce udr-
žet systém veřejné dopravy v „přijatel-
ném“ chodu, nemůže vyhnout. I zde 
totiž zcela zásadně situaci ovlivnila 
protipandemická opatření.

Jak informoval Petr Borecký, radní 
Středočeského kraje  pro veřejnou mo-
bilitu,  stav veřejné dopravy v kraji za 
loňský rok zcela zásadně ovlivnil sní-
žený počet cestujících cca o 1 třetinu. 
To způsobilo, že propad tržeb za rok 
2020 přesáhl 500 milionů korun. A ze 
státního rozpočtu kraj, obce ani do-
pravci žádnou pomoc nedostali. Proto 
musí kraj hledat úspory vlastními sila-
mi.

Co to pro nás přinese? Vedení kra-
je muselo přistoupit ke stabilizačním 
opatřením  a pokusit se uspořit pro-
středky, kterými budou sanovány ztrá-
ty - a přitom bude zachována potřebná 
obslužnost.

Součástí stabilizačních opatření bude 
valorizace jízdného na území kraje, 
úprava technických standardů PID a 
částečné omezení frekvence spojů ve-
řejné dopravy.  A to je to, co nás pře-
devším zajímá. Frekvence spojů, kte-

rou jste již jistě zaznamenali, byla od 
7. března snížená cca o 10% a potrvá 
do konce příštího roku. Má přinést re-
álné úspory, ale výrazněji nezasáhnout 
do komfortu dostupnosti veřejné do-
pravy ve Středočeském kraji. Zname-
ná to redukci některých spojů i  snižo-
vání kapacity. Další úsporu má přinést 
mírné prodloužení životnosti autobusů 
a také valorizace tarifů integrované 
dopravy od 1. července společně se 
zvýhodněním předplatného rozvojem 
digitálních služeb.

V této chvíli nám nezbývá, než se sna-
žit celou situaci přijmout pokud ne s 
nadšením, tak alespoň s pochopením. 
Poslední rok zásadně zahýbal se životy 
nás všech. Pojďme společně věřit, že 
nastává doba, kdy se pomalu začneme 
vracet do „normálu“.                      (ik)

NEchtE sE inForMovat o oDstávkách eLektřinY e-MaiLeM nebo sMs   
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teď Je DůLežitÉ vŠe
ZvLáDnout, a to 
neJenoM ve ŠkoLe

ČEZ Distribuce oznamuje, že již dále 
nebudou informace o odstávkách v 
dodávce elektřiny zveřejňovat formou 
vylepováním letáčků na rozvodná za-
řízení. 
Pokud chcete být včas informováni o 
všech případných odstávkách v dodáv-
ce elektřiny, zaregistrujte se podle ná-
sledujícího návodu.

KROK 1
Zaregistrujte se na webové stránce:
www.cezdistribuce.cz/sluzba

KROK 2 
Vyplňte: EAN kód (18místný číselný 
kód najdete na vyúčtování za elektři-
nu), Datum narození zákazníka / IČO,  
E-mail pro potvrzení nastavení služby.

KROK 3
Registrovat můžete až 3 e-maily a 1 te-
lefonní číslo pro SMS. Informace o od-

stávkách tak mohou chodit nejen Vám, 
ale i ostatním členům rodiny nebo na-
příklad nájemníkům. O plánovaných 
odstávkách elektřiny budete informo-
váni zdarma, minimálně 15 dnů pře-
dem e-mailem a SMS.

Po registraci již budete vždy včas vě-
dět o odstávce, která se bude týkat va-
šeho elektroměru. Nebude již pro vás 
zásadní informace na vývěskách, kde 
jsou informace podávané od ČEZ, čas-
to nedostatečné či neúplné.            (oú)
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Ze ZaseDání
ZastuPiteLstva obce

 U
sn

esen
íVýňatek z usnesení ze zasedání 

zastupitelstva obce 29.10.2020
Zastupitelstvo obce schválilo:
- smlouvu o dílo na zhotovení lanové-

ho parku v parku při ul. Nádražní,
- harmonogram přípravy návrhu roz-

počtu hospodaření obce Hovorčovice 
na rok 2021 a návrhu střednědobého 
výhledu hospodaření obce Hovorčo-
vice na roky 2022 – 2023.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- informace k pořízení lanového par-
ku na dětské hřiště umístěné při ul. 
Nádražní,

- informace k poptávkovému řízení 
na zhotovitele kouřových zkoušek 
splaškové kanalizace ve vybraných 
lokalitách obce Hovorčovice,

- informace o postupu přípravy pro-
jektové dokumentace na revitalizaci 
objektu Revoluční čp.327, Hovorčo-
vice (NEPA),

- informace k podání žádosti obce o 
dotaci k Ministerstvu pro místní roz-
voj ČR do programu Podpora rozvo-
je regionů 2019+ na rok 2021 v pod-
programu Podpora obnovy a rozvoje 
venkova.

Zastupitelstvo obce pověřilo:
- starostu k dalšímu jednání ve věci 
umístění Z-BOXu se společností Zá-
silkovna s.r.o.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 26.11.2020
Zastupitelstvo obce schválilo:
- návrh rozpočtu hospodaření Základ-

ní školy a mateřské školy Hovorčo-
vice na rok 2021,

- schvaluje návrh střednědobého vý-
hledu hospodaření Základní školy a 
mateřské školy Hovorčovice na roky 
2022 – 2023,

- návrh rozpočtu hospodaření obce 
Hovorčovice na rok 2021,

- návrh střednědobého výhledu hospo-
daření obce na roky 2022 – 2023,

- rozpočtové opatření č. 3 k rozpočtu 
hospodaření obce na rok 2020,

- dohodu o narovnání vzájemných 
práv mezi Obcí a nájemci prostorů v 
čp. 295,

- smlouvu o dílo na prováděcí projek-
tovou dokumentaci pro akci „Sáň-
kovací kopec“ na pozemku č.parc. 
56/338, k.ú. Hovorčovice mezi Obcí 
a Ing. arch. Ondřejem Tučkem,

- smlouvu na umístění Z-Boxu na čás-
ti pozemku č.parc.104/1, k.ú. Hovor-
čovice, mezi Obcí a společností Zá-
silkovna s.r.o.,

- podání žádostí o dotace do programu 
MMR ČR Podpora rozvoje regionů 
2019+ na rok 2021 v podprogramu 
Podpora obnovy a rozvoje venkova, 
DT 117d8210A - Podpora obnovy 
místních komunikací (k financová-
ní realizace projektu místních ko-
munikací Polní a K Potoku) a DT 
117d8210H - Podpora budování a 
obnovy míst aktivního a pasivního 
odpočinku (realizace projektu her-
ních prvků a mobiliáře „sáňkovací 
kopec“).

Zastupitelstvo obce přijímá: 
- výsledky architektonické soutěže 
„Nové sídlo Obecního úřadu v Ho-
vorčovicích“.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- informace podané k zvýšení stočné-
ho za vypouštění odpadních vod do 
obecní kanalizace.

Zastupitelstvo obce pověřilo:
- místostarostu obce zajištěním po-

ptávkového řízení na dodavatele 
služby sběru přepravy, využívání a 
odstraňování odpadů pro obec Ho-
vorčovice,

- pověřuje starostu jednáním se spo-
lečností VAK Zápy, s.r.o., při kterém 
bude po této společnosti požadováno 
řádné zdůvodnění a vysvětlení všech 
důvodů vedoucích k požadavku na 
zvýšení stočného.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 17.12.2020
Zastupitelstvo obce schválilo:
- Rozpočet hospodaření obce Hovor-

čovice na rok 2021 a Střednědobý 
výhled hospodaření obce Hovorčovi-
ce na roky 2022-2023,

- Rozpočet hospodaření Základní ško-

ly a mateřské školy Hovorčovice na 
rok 2021 a Střednědobý výhled hos-
podaření Základní školy a mateřské 
školy Hovorčovice na roky 2022-
2023,

- rozpočtové opatření č. 2 k rozpočtu 
hospodaření Základní školy a mateř-
ské školy Hovorčovice na rok 2020,

- rozpočtové opatření č. 4 k rozpočtu 
hospodaření obce na rok 2020,

- smlouvu o dílo mezi Obcí a Ing. arch. 
Ondřejem Tučkem, IČ: 70735352, na 
autorský dozor při přípravě a realiza-
ci dostavby 1. stupně Základní školy 
Hovorčovice,

- Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020 
o místním poplatku za provoz systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů s účinností od 
1.1.2021,

- návrh postupu k zajištění prostorů 
pro zvýšení počtu hrobových míst v 
Obci.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- výsledky poptávkového řízení na 

Návrh a realizaci herních prvků a 
mobiliáře sáňkovací kopec Hovorčo-
vice, č.parc. 56/338,

- informace ve věci žádostí spolků a 
příspěvkových organizací o změnu 
účelu využití části finančních pří-
spěvků poskytnutých obcí Hovorčo-
vice na rok 2020,

- informace ve věci zvýšení stočného 
v obci Hovorčovice a rozhodlo, že 
výše stočného pro rok 2021 se ne-
bude upravovat a zůstane shodná s r. 
2020, tj. 35,20 Kč/m3 včetně DPH.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 28.1.2021

Zastupitelstvo obce projednalo:
- stav plnění projektů a úkolů stano-

vených v Programu rozvoje obce na 
roky 2019-2022 a výhledu jejího roz-
voje do roku 2026.

Zastupitelstvo obce schválilo: 
- dohodu o přemístění parkovacích 

míst v rámci ulic Větrná a Okrouhlá, 
mezi Obcí a paní Kutovou.

8 9

Z dějin víme, že ve starověku byla 
česká země osazena různými slovan-
skými kmeny, zápasícími mezi sebou 
o nadvládu. Nejmocnější byl kmen 
Čechů nebo také Přemyslovců se síd-
lem uprostřed Čech, v dnešní Praze 
a jejím blízkém okolí. Na východ od 
Přemyslovců sídlili Vršovci nebo také 
Slavníkovci zvaní a na sever Pšované. 
Podle zpráv arabského obchodníka 
židovského původu Ibrahima ibn Ja-
kuba, který cestoval do české země za 
obchodem a navštívil i Prahu. Praha 
kolem roku 950 našeho letopočtu byla 
již město kamenné a často navštěvo-
vané cizími kupci. Její okolí však bylo 
porostlé hlubokými lesy. Těmi lesy 
jistě vedly cesty, po kterých kupci pu-
tovali a které si jednotlivé kmeny peč-
livě střežily.
Podívejme se, zda snad nějaká staro-
bylá cesta nevedla po území dnešních 
Hovorčovic. Boleslavka, po které ješ-
tě v minulém století chodila procesí 
z Prahy do Staré Boleslavi, je všem 
známa, byť z ní dnes zbyly jen úseky, 
ale místy dosud opatřené kapličkami. 
Staří z Hovorčovic však říkali, že cho-
dí do Prahy „po dračkách“. Nevěděli, 
že mají správně říkat „po Dražkách“, 
protože staroslovansky a staročesky se 
cesta říkala „dráha“ a dražka tedy bylo 
označení pro menší poboční cestu. 
Prostě opakovali po předcích zděděný 
název, kterému nerozuměli. Z této ces-
ty „po dračkách“ zbyl dnes jen krát-
ký kousek tam, kde odbočuje ze staré 
cesty boleslavské, kousek od bývalého 
strážního domku české severní dráhy 
v dohledu obce Třeboradic. Spojení 
tohoto kousku s Hovorčovicemi dnes 
již neexistuje, bylo dávno rozoráno. 
Cesta pokračuje teprve v Hovorčovi-
cích samých na severním obvodu staré 
obce, aby splynula se silnicí spojující 
Hovorčovice s Líbeznicemi a zřízené 
začátkem tohoto století. Ale nejde se 
silnicí daleko, jen kousek za dvůr. Ne-
otáčí se silnicí k západu, nýbrž míří na 
sever, po tzv. aleji k měšickému zám-
ku.
Vede přímo k místu, kde kdysi stávala 
měšická tvrz, z které zbyla jen hlubo-

ká a ničemu užitečná studna uprostřed 
polí.
Vlastní dnešní zámek je od tohoto 
místa vzdálen asi dvě stě metrů. Ces-
ta šla kdysi dál k severu před dnešní 
zámecký park a vedla k vesnici Malé 
Čakovice /dnes Čakovičky/ a k Nera-
tovicům.
Nikde není záznam o tom, že tudy by 
kdysi vedla stará kupecká cesta spoju-
jící Prahu s Pšovskem. Ani žádná po-
věst se o tom neuchovala na rozdíl od 
Boleslavky /boleslavské cesty/ o níž 
jsou zmínky ve starých zprávách, že 
tady bylo vezeno tělo knížete Václava 
ze Staré Boleslavě do Prahy. Ale mlu-
ví k nám jména osad, kterých se tato 
cesta dotýkala. Kdysi to nutně byly 
strážní body, protože kmeny si cesty 
vedoucí svým územím bedlivě střeži-
ly a poloha těchto bodů také odpovídá 
strategickým požadavkům obranným.
Boleslavská cesta začínala na Proseku 
a prosek je tolik co dnešní prosek. Dál 
šla k Střížkovu, kdysi jistě Stražkovu, 
pojmenovanému podle staroslovan-
ského stražiť tj. střežit. A dál k Velkým 
Čakovicům (dnes jen Čakovicům). 
Nebyl tu Velký čakov, kde se čekal 
nepřítel? Dnes bychom řekli vyhlížel, 
hlídal. Pak přichází rozděl boleslav-
ské a pšovské cesty, právě u dnešních 
Hovorčovic. Pokračujme pšovskou 
odbočkou k severu. Přicházíme k Mě-
šicům. Co nám může říci jméno Měši-
ce? Nic není-li to dobová zkomolenina 
starobylého “měščišče“. Dnes se říká 
městiště a rozumí se jím místo celní-
ho odbavování na hranicích. Víme, 
že staré slovanské kmeny vybíraly od 
projíždějících kupců poplatky a potře-
bovaly jistě nějaké to městiště. Měšice 
pak jsou jediné místo na popisované 
cestě, které leží zcela nestrategicky 
v úplné rovině. Asi zde byla pro ob-
chodní karavany i možnost přenoco-
vání, aby se odtud do Prahy přijelo 
druhého dne ani příliš včas, ani příliš 
pozdě. Že Měšice bylo místo význam-
né, dokazuje to, že ve starých dobách 
zde nebyla jen ledajaká tvrz vladycká, 
nýbrž tvrz rytířská.
Dále nás cesta vede k Malým Ča-

kovicím (dnes přejmenovaným na 
Čakovičky). Hleďme, tady tedy byl 
předsunutý Malý čakov! Pak už při-
jdou Neratovice. Jméno nám zase nic 
neříká, pokud si neuvědomíme, že ra-
tovat ve staroslověnštině znamenalo 
bojovat. Neratovice by pak znamenalo 
to, co dnes nazýváme neutrálním pás-
mem. A také asi skutečně znamenalo, 
protože zde na levém labském břehu 
končilo území Přemyslovců a na pro-
tějším břehu panství Pšovanů.
Na bodu, kde se boleslavská a pšovská 
cesta dělily, určitě stál nějaký strážný 
nebo obranný bod. Ale jméno Ho-
vorčovice nemá nic společného s po-
jmenováním vážícím se k obrannému 
systému. Asi proto, že tento bod měl 
starší pojmenování už z doby, než ony 
cesty byly zřízeny nebo nabyly strate-
gický význam. Tahle okolnost spolu s 
archeologickým nálezem v Hovorčo-
vicích jsou hlavní pohnutkou, že vě-
řím ne pouze ve starobylost této obce, 
ale v její dřevní starobylost.
Ale kde je pak nějaká tvrz? V histo-
rických dokladech je zmínka o tvrzi 
v Hovorčovicích dvakrát. Ale více 
zmínek je o dvoru, kmetcím dvorci. 
To dějepisce mého mládí přivedlo k 
názoru totožnosti tvrze s dvorcem. Je 
to nasnadě pro toho, kdo rozhoduje z 
knihovny a od stolu. Ale kdo jde na 
místo a trochu rozumí strategii, najde 
hned, kde ta stará tvrz stávala. Na pa-
hrbku, na němž stojí kostel, západně 
od kostelní stavby. A jak mocná tvrz tu 
mohla stát! Po celé severní straně ob-
tékaná potokem, jehož vody (v mém 
mládí měl ten potok pětkrát víc vody 
než dnes) bohatě stačily naplnit obran-
né příkopy a na valy tvrze by nepřítel 
musil ze všech stran útočit do svahu. 
Zvláště kdyby byl do opevnění tvrze 
pojat i kostel nebo tehdy ještě jen ně-
jaká kaple. A tak to také bývalo zvy-
kem. Vždyť samo pojmenování kostel 
vzniklo z latinského castellum, což 
v překladu značí tvrz.
(pozn: první písemné potvrzení je z 
roku 1284, viz II. díl).

Zdeněk Hobzík
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Díl iv.
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INZERCE

ZPRAVODAJ

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- informace k postupu rekonstrukce 

objektu č.p. 327 (Nepa) a ukládá sta-
rostovi, aby připravil k projednání 
plán financování této akce a harmo-
nogram průběhu rekonstrukce,

- informace ve věci žádosti SKK Ho-
vorčovice o příspěvek obce na vý-
stavbu tréninkového hřiště s UMT.

Zastupitelstvo obce pověřilo:
- starostu k dalšímu jednání ve věci 

umístění Z-BOXu se společností Zá-
silkovna s.r.o., a podáním informací 
o výsledcích tohoto jednání na příš-
tím jednání zastupitelstva obce v lis-
topadu 2020.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 25.2.2021
Zastupitelstvo obce projednalo:
- žádost SKK o poskytnutí finančních 

prostředků z rozpočtu obce na rok 
2021 ve výši 1.000.000,-Kč a roz-
hodlo, že uvedené prostředky žada-
teli poskytne k spolufinancování re-
alizace tréninkového hřiště s umělou 
trávou na pozemcích č. parc. 36/2, 
36/91, 36/92 a 36/95, k.ú. Hovorčo-
vice, v případě, že žadateli bude po-
skytnuta dotace z programu Národní 
Sportovní Agentury - výzva 12/2020, 
Sportovní infrastruktura.

Zastupitelstvo obce schválilo:
- vyhodnocení plnění Programu roz-

voje obce Hovorčovice na roky 2019 
– 2022 za rok 2020 a jeho aktualizaci 
na další období, zejména rok 2021,

- účetní závěrku hospodaření Základní 
školy a mateřské školy Hovorčovice, 
příspěvkové organizace za rok 2020,

- rozpočtové opatření č. 1 k rozpočtu 
hospodaření obce Hovorčovice na 

rok 2021,
- dodatek č. 14 ke Smlouvě o zabez-

pečení sběru, přepravy, využívání a 
odstraňování odpadů, uzavřené mezi 
Obcí a AVE CZ,

- smlouvu o dílo na provedení kouřo-
vých zkoušek kanalizace mezi Obcí 
a spol. VODA CZ SERVICE, s.r.o.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- informace o stavu přípravy změny č. 

4 územního plánu Hovorčovice,
- informace ve věci žádosti SKK Ho-

vorčovice z.s. o příspěvek na výstav-
bu tréninkového hřiště s umělou trá-
vou,

- informace o výsledcích jednání mezi 
Obcí a provozovatelem kanalizace a 
ČOV ve věci sporných položek uve-
dených v kalkulaci stočného v obci 
Hovorčovice pro rok 2021 a schvalu-
je novou kalkulaci stočného.       (ol)

DokonČení Ze ZaseDání ZastuPiteLstva obce

OBEC HOVORČOVICE

přijme

PRACOVNÍKY/CE

NA HLAVNÍ PRACOVNÍ POMĚR 

Pokud máte zájem, kontaktujte obecní úřad v pracovní době 
na č.t. 283 933 123, případně 602 660 324 nebo e- mailem na

NA ÚKLID A ÚDRŽBU OBCE

Požadavky:
- zdravotní způsobilost,
- spolehlivost, pracovitost a fyzická zdatnost
- čistý trestní rejstřík (nezbytné),
- řidičský průkaz skupiny B podmínkou

Místo výkonu práce: obec Hovorčovice.

Nástup: 1.4. 2021, nebo po dohodě
Nástupní plat: 23 000,- Kč, pět týdnů dovolené a další 
zaměstnanecké výhody, včetně zvýšení platu po zkušební době.

Bližší informace budou zájemcům sděleny při osobním pohovoru.

ou@hovorcovice.cz k domluvě termínu osobního pohovoru.

Nabízíme jistotu zaměstnání v přátelském prostředí.


